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Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 14. 10. 2023 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Mrozek, PhD., MUDr. Aszalayová, MUDr. Dernerová, 

MUDr. Dobeš, MUDr. Doležal, MUDr. Dostalíková, MUDr. Dvorník, MUDr. 

Henčlová, MUDr. Jehlička, Ph.D., MUDr. Kubíček, MUDr. Mach, MUDr. 

Monhart, PhD., MUDr. Mečl, MUDr. Němeček, MUDr. Přáda, MUDr. 

Sedláček, MUDr. Šťastný, PhD., MUDr. Trnka. 

Omluveni:     MUDr. Lindovský, MBA. 

Přizváni: Mgr. Valášek, MBA, MUDr. Sojka. 

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 18 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

   Dr. Kubíček upozornil na chybu v zápisu z jednání představenstva 15.6.2023, kde není mezi 

přizvanými uveden Ing. Noga a zároveň v bodu „Kybernetická bezpečnost“ chybí informace o 

skutečnosti, že Ing. Noga upozornil na rizikový stav současného registru ČLK a slíbil, že na 

příštím zasedání představenstva připraví návrh řešení.  

Tento návrh byl v podkladovém materiálu k zasedání představenstva dne 28. 7. 2023. 

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

V srpnu 2023 bylo přijato celkem 383 lékařů: 

                                    z toho bylo   81   lékařů se státní příslušností SR, 

                                                         31   lékařů s jinou státní příslušností, 

                                                         39   lékařů se slovenskou LF, 

                                                         20   lékařů se zahraniční LF. 

V tomto období byla 1 žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

 

V září 2023 bylo přijato celkem 191 lékařů: 

                   z toho bylo     51 lékařů se státní příslušností SVK, 

                             20 lékařů s jinou státní příslušností, 

                              29 lékařů se slovenskou LF, 

                              9 lékařů se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

 

V roce 2023 požádalo celkem 146 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v září 2023. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Žádost OS ČLK Jeseník o dotaci 

   Tak jako v předchozích letech OS ČLK Jeseník žádá i letos o finanční dotaci, a to tentokrát 

ve výši 35 000,- Kč (v roce 2022 byla dotace ve výši 25 000,- Kč) k vyrovnání svého rozpočtu. 

OS Jeseník má pouhých 113 členů, přičemž ze 106 platících členů je 25 nepracujících 

důchodců. S ohledem na geografickou situaci nepřipadá v úvahu jeho sloučení s jiným okresním 

sdružením. 

Představenstvo schvaluje dotaci pro OS ČLK Jeseník ve výši 35 000,- Kč. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

SP-4 Disciplinární řád ČLK – návrh novely 

   Předseda OS ČLK Pelhřimov Dr. Suk předkládá jménem představenstva OS ČLK Pelhřimov 

návrh na změnu SP-4 Disciplinárního řádu spočívající v tom, aby náklady řízení podle tohoto 

stavovského předpisu vzniklé orgánům OS ČLK byly hrazeny z rozpočtu toho okresního 

sdružení, jehož členem je lékař, proti kterému je disciplinární řízení vedeno. Toto pravidlo není 

dosud stavovským předpisem nijak stanoveno. 

   Představenstvo souhlasí s návrhem novely SP-4 Disciplinární řád, který bude předložen 

k rozhodnutí delegátům sjezdu. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   Dr.  Dernerová se připojila k jednání představenstva v 9.25 hodin, přítomno je 19 členů 

představenstva. 

 

Příprava XXXVII. Sjezdu ČLK – program   

   XXXVII. Sjezd ČLK se bude konat ve dnech 4. a 5. listopadu 2023 v Praze v hotelu Clarion. 

Sjezd bude volební – součástí programu bude volba viceprezidenta, členů Revizní komise ČLK 

a členů Čestné rady ČLK. 

   Jako oficiální hosté budou pozváni: 

Na sobotu 4.11.2023: 

Ing. Zdeněk Kabátek – generální ředitel VZP 

prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D -  ředitel ÚZIS 

Na neděli 5.11.2023: 

prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA, EBIR  – ministr zdravotnictví (TOP-09) 
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MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA – předseda správní rady VZP (KDU-ČSL) 

MUDr. Kamal Farhan – stínový ministr zdravotnictví (ANO) 

 

Dr. Mrozek navrhuje následují změnu programu, aby se programové body projednávaly 

v následujícím pořadí: po zprávách o činnosti hned volba viceprezidenta, poté volby RK a ČR 

a až odpoledne pak hospodaření ČLK a Stavovské předpisy. 

Hlasování – přítomno 19 hlasujících: 

pro :   5 

proti :   7 

zdržel :  7     Návrh nebyl přijat. 

 

Představenstvo schvaluje návrh programu XXXVII. Sjezdu ČLK (příloha zápisu). 

Hlasování – přítomno 19  hlasujících: 

pro:     19 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Návrh představenstva na členy pracovních orgánů sjezdu 

Mandátová komise: Dr. Dobeš, Dr. Štastný 

Návrhová komise: Dr. Lindovský, Dr. Mečl, Dr. Trnka,  

Volební komise: Dr. Dostalíková, Dr. Dvorník, Dr. Wicherek. 

Pracovní předsednictvo: Dr. Aszalayová, Dr. Henčlová, Dr. Jehlička, Dr. Kubíček, Dr. Přáda, 

Dr. Vedralová. 

Představenstvo schvaluje návrh na členy pracovních orgánů Sjezdu, který bude doplněn 

na místě, na základě návrhů delegátů Sjezdu. 

Hlasování – přítomno 19  hlasujících: 

pro:     19 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Etická komise ČLK 

   Jednání Etické komise ČLK se pod vedením Dr. Stehlíkové uskutečnilo 12.10.2023 

Etická komise se zabývala současnou situací v nemocnicích a přijala jednomyslně toto 

usnesení: 

  Současná aktivita Sekce mladých lékařů ČLK vedená snahou striktně dodržovat zákoník práce 

a dbát na odpočinek lékaře není v rozporu s lékařskou etikou. Naopak. Mladí kolegové se snaží 

vyjednat důstojné a lidské pracovní podmínky, které chrání nejen lékaře samotné, ale především 

pacienty. Přítomnost unaveného a přepracovaného lékaře na pracovišti zásadně navyšuje 

riziko odborného pochybení.  

  Z těchto důvodů Etická komise ČLK neshledává na aktivitě mladých kolegů nic neetického a 

podporuje je v jejich současném snažení. Zároveň vyzývá všechny kolegy, aby aktivitu 

nemocničních lékařů podpořili. 

Představenstvo nadále akci „Lékaři jsou jenom lidi“ podporuje a stanovisko EK bere na 

vědomí. 

Hlasování – přítomno 19  hlasujících: 

pro:     19 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Průkaz člena ČLK  

   Téma vytvoření průkazů, jejichž prostřednictvím by členové komory mohli doložit, že jsou 

lékaři a jakou mají kvalifikaci na základě podnětu lékařů otevřel Dr. Kubíček v říjnu 2022, kdy 

byl zároveň představenstvem pověřen, aby zjistil možnosti, které se ČLK nabízí pro vyřešení 

problému, že nově vydávané občanské průkazy již neobsahují akademické tituly a lékaři např. 

v zahraničí nemají možnosti, jak prokázat svoji profesní příslušnost.  

   Představenstvo v květnu 2023 schválilo záměr vytvoření identifikační karty člena ČLK, a to 

v duální podobě, jak plastové karty podobné platební kartě, tak v podobě elektronické. Tato 

karta by měla být informačně provázána s veřejným seznamem lékařů a měla by zajišťovat 

dostupnost informací, jak v českém, tak v anglickém jazyce. 

   Představenstvo ustanovilo pracovní skupinu ve složení Dr. Kubíček, Dr. Přáda, Dr. Mečl, Dr. 

Němeček a Mgr. Valášek, aby pokračovala v realizaci projektu.  

    Průkaz lékaře by měl obsahovat základní identifikační údaje (jméno, příjmení a datum 

narození) a odkaz na příslušnou webovou stránku ČLK, na níž by bylo možné v tzv. seznamu 

lékařů (členů ČLK) ověřit identitu držitele průkazu a mimo jiné i jeho odbornost. 

   Z ankety mezi členy ČLK v létě 2023 vyplynulo jednak to, že většina respondentů má o 

průkaz zájem, přičemž většina preferuje duální podobu karty, tedy současně plastovou i 

digitální. 

   Dr. Kubíček, Dr. Mečl a Dr. Sojka informovali o současném stavu projektu.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

 

 

3) Jednání a informace   

 

Lékaři jsou jenom lidi  

   Navzdory protestům ze strany Odborových organizací i ČLK Parlament 12.9.2023 schválil 

Ministerstvem práce připravenou a Ministerstvem zdravotnictví podpořenou novelu zákoníku 

práce, včetně skupinou poslanců navrženého zvýšení množství povolené práce přesčas pro 

zdravotníku na dvojnásobek, tedy na 832 hodin ročně.  

    Dr. Kubek informoval, že se 14.9.2023 obrátil na Prezidenta ČR Ing. Pavla s vysvětlujícím 

dopisem a žádostí, aby vůči kontroverzní právní normě, která diskriminuje lékaře a ostatní 

zdravotníky oproti ostatním pracujícím, uplatnil své právo veta. Pan prezident se však lékařek 

a lékařů nezastal a novelu podepsal prakticky okamžitě, aniž by se seznámil s argumenty ČLK.  

   Dne 18.9.2023 pořádaly v Domě lékařů odborové organizace LOK-SČL a OSZSP spolu se 

Sekcí mladých lékařů ČLK konferenci o aktuální situaci ve zdravotnictví „Quo vadis?“. 

Konference se účastnil ministr zdravotnictví prof. Válek. 

   Na závěrečné TK prezentovali předsedkyně Žitníková, Dr. Engel a Dr. Přáda společné 

požadavky: 

1) Požadujeme zrušit § 93a, kterým se zvyšuje objem přesčasové práce pro zdravotníky a 

upravit režim 24 hodinových směn, tj. upravit § 90. Požadujeme, aby byl ve zdravotnických 

zařízeních důsledně dodržován zákoník práce. 

2) Chceme nastavit přijatelné a dlouhodobě udržitelné pracovní podmínky: 

- navrhujeme legislativně ukotvit systém benefitů, jako jsou výsluhy, rehabilitační a lázeňská 

péče a podmínky pro dřívější odchod do důchodu bez krácení penze, 

- trváme na důsledném dodržování povinnosti zaměstnavatelů zajistit mladým lékařům 

atestační přípravu v zákoně stanovené době. 
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3) Požadujeme samostatným zákonem upravit odměňování zdravotníků a lékařů, které se bude 

odvíjet od náročnosti profese a naplní závěry Memoranda, které v roce 2011 podepsala 

Vláda ČR s Lékařským odborovým klubem – Svazem českých lékařů po akci „Děkujeme, 

odcházíme“ a slibu, který dal ministr zdravotnictví doc. MUDr. Leoš Heger, CSc. 

Odborovému svazu zdravotnictví a sociální péče ČR, že se adekvátně navýšení platů lékařů 

zvýší platy ostatních zdravotníků. 

   Dr. Přáda informoval o dosavadním průběhu akce „Lékaři jsou jenom lidi“. 

Dne 4.9.2023 byla na tiskové konferenci v Domě lékařů představena iniciativa Lékaři jsou 

jenom lidi, která vznikla jako reakce na naprosto nekonstruktivní a neférovou novelu zákoníku 

práce a která měla za cíl poukázat na pokřivenost zdravotního systému zneužívajícího 

přesčasovou práci lékařů a narovnávání pracovních podmínek.  

11.9.2023 proběhla narychlo svolaná schůzka s ministry Válkem a Jurečkou, jejich náměstky, 

právními týmy a řediteli nemocnic, na které padlo několik alarmujících výroků a na které byla 

celá problematika více či méně bagatelizována až popírána. Další schůzka byla slíbena na 

20.10.2023.  

12.9.2023 byla novela schválena Parlamentem ČR.  

18.9.2023 byla podepsána dohoda o spolupráci s LOK-SČL a OSZPČR a představeny společné 

podmínky, které byly osobně předány panu ministru Válkovi a byla zahájena protestní akce s 

vypovězením přesčasové práce. K dnešnímu dni se do akce zapojilo již přes 6000 lékařů.  

13.10.2023 proběhla na Mz schůzka vyžádaná panem ministrem, na které jsme se ale bohužel 

nedozvěděli nic o jeho způsobu řešení vzniklé situace či plnění našich požadavků. Panu 

ministrovi jsme předali slíbené dokumenty, tedy zaměstnanecké modely práce lékařů z jiných 

evropských zemí a zdokumentované výhružky a stížnosti adresované lékařům, kteří 

„dobrovolné“ přesčasy vypověděli, což dříve pan ministr odmítal se slovy „že se to nemůže 

přeci dít“. Jako bonus jsme panu ministrovi předali námi získaný dopis generálního ředitele 

Evropské komise pro zaměstnanost pana Joosta Koorteho, ve kterém je zřetelné vyjádření, že 

evropská legislativa 24h služby umožňuje, a to i bez zvláštních výjimek. Informace z 

posledních týdnů, že ČR vyjednává výjimku, se tak ukázala jen jako další mystifikace ze strany 

Mz a je buď cílenou lží či naprosto neomluvitelnou nevědomostí. 

   Členové představenstva, kteří pracují v nemocnicích informovali o tom, jaká je 

v nemocnicích situace. 

 

  Dr. Přáda oznámil svoji kandidaturu na funkci viceprezidenta ČLK. 
 

  Dr.  Přáda opustil jednání v 12.30 hodin, přítomno je 18 členů představenstva. 

 

Úhradová vyhláška pro rok 2024 

   Pro rok 2024 došlo v rámci dohodovacího řízení k dohodám ve 4 ze 14 segmentů, a tyto 

dohody byly stavěny na průměrném meziročním tempu růstu úhrad o 5 %. V dalších 7 

segmentech byly mimo jednací řád vytvořeny společné návrhy na úhradu mezi VZP a 

poskytovateli na růstu úhrad o 8 %, které ale nebyly schváleny pro nesouhlas Svazu 

zdravotních pojišťoven.  

   ČLK obdržela návrh tzv. Úhradové vyhlášky v polovině září. Návrh počítá dle důvodové 

zprávy s nárůstem úhrad o 6%, tedy znovu hluboko pod mírou inflace. Některé segmenty 

jsou zvýhodněny, například stomatologie, praktičtí lékaři a následná lůžková péče mají mít 

nárůst úhrad o 8%. Pro domácí paliativní péči a ošetřovatelskou péči v sociálních službách 

se navrhuje nárůst o 16% z důvodu, že jde o vládní priority. 

   Ukázalo se, že ani ty segmenty, ve kterých se zástupci poskytovatelů s VZP shodli na 

nárůstu o 8%, tento nárůst nedostanou. Naproti tomu například ambulantní gynekologové, 
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jejichž dominantní zástupce Dr. Dvořák souhlasil s nárůstem o pouhých 5%, díky blahovůli 

ministra zdravotnictví mají dostat také 6%. 

  Návrh úhradové vyhlášky je vůči poskytovatelům zdravotních služeb nesmyslně 

restriktivní. Na účtech většina zdravotních pojišťoven jsou přebytky a pro rok 2024 vláda 

schválila nárůst platby za státní pojištěnce o 9,7 %. Navrhovaný růst úhrad je znovu pod 

mírou inflace a návrh nepočítá ani s tím, že by alespoň dodatečně poskytovatelům 

zdravotních služeb kompenzoval propad reálných příjmů, ke kterému došlo v roce 2023. 

   ČLK považuje navrhovaný meziroční nárůst úhrad pro segment ambulantních specialistů, 

ambulantních gynekologů a mimonemocničního komplementu o 6 %, resp. o 8 % pro 

segment praktických lékařů za nedostatečný. Poskytovatelé jsou zatíženi kontinuálním 

růstem nákladů, který nebyl plně zohledněn v úhradách za rok 2022 a nebude zohledněn ani 

v úhradách za rok 2023. Již v průběhu tohoto roku se u některých poskytovatelů začínají 

projevovat provozní problémy spojené s nedostatkem financí. Pro udržení stability systému 

je třeba nastavit pro všechny poskytovatele takové úhradové podmínky, které budou odrážet 

reálnou nákladovou situaci. Vzhledem k tomu, že smluvní poskytovatelé zdravotních 

služeb, na rozdíl od jiných podnikatelů, nemohou promítnout skutečné náklady do ceny 

poskytované služby, je třeba, aby tyto náklady promítlo do regulované ceny ministerstvo. 

Finanční podporu potřebují všechny segmenty, resp. odbornosti, tedy nejen ty, které jsou 

pro pacienty aktuálně hůře dostupné, nebo ty, které byly vybrány jako vládní priorita. 

-   Snižování hodnoty bodu 

ČLK podporuje adekvátní nastavení úhradových podmínek pro všechny smluvní 

poskytovatele. Jedním ze způsobů, jak promítnout reálné náklady do ceny zdravotní služby, 

je pravidelná valorizace v ceně zahrnutých nákladů podle inflace. Zdravotní pojišťovny a 

bohužel i Mz však brání tomu, aby se valorizace nákladů podle inflace do ceny zdravotních 

služeb plně promítla. Dochází ke snižování hodnoty bodu, v důsledku čehož meziroční 

nárůst úhrad neodpovídá reálnému nárůstu nákladů, který je inflací významně ovlivněn. S 

tím ČLK zásadně nesouhlasí. S ohledem na to, že ani v letošním roce ministerstvem 

stanovené úhradové podmínky nezohledňují reálný kumulativní nárůst nákladů 

poskytovatelů, je nezbytné, aby se v roce 2024 meziroční nárůst úhrad pohyboval kolem 15 

%.  

Je nutné zohlednit, že zásadní podíl smluvní sítě ambulantních poskytovatelů tvoří malé 

praxe, na které nárůst nákladů dopadá nejtíživěji. Přerozdělování finančních prostředků by 

nemělo vytvářet nerovnosti, které se dříve nebo později v systému negativně projeví, ale 

naopak vést k zachování jeho stability. Návrh úhrad pro rok 2024, který ministerstvo 

předložilo, tyto požadavky nesplňuje. Alarmující rovněž je, že řada poskytovatelů na 

ministerstvem tvrzený šestiprocentní, resp. osmiprocentní meziroční nárůst úhrad ani 

nedosáhne. Části poskytovatelů s převážným podílem vykazovaných výkonů, ve kterých je 

kalkulováno vysoké procento přímých nákladů, dokonce hrozí nulový meziroční nárůst 

úhrady, až meziroční propad úhrady. 

-   Připomínky a návrhy ČLK 

ČLK uplatnila připomínky, které kromě výše uvedeného obsahovaly i návrh na navýšení 

regulačního limitu pro léky, zdravotnické prostředky, ZUM/ZULP a vyžádanou péči na 130 

% pro všechny komorou zastupované segmenty podléhající tomuto typu regulace. Dále je 

navrhována změna termínu pro předkládání diplomů celoživotního vzdělávání tak, aby 

nároku na bonifikaci nebránily administrativní překážky. ČLK se rovněž připojila k 

připomínkám, které zpracovali zástupci poskytovatelů v segmentu laboratorních a 

radiodiagnostických služeb.  

   Mz připomínky ČLK odmítlo. 

   Dr. Monhart upozornil, že existuje nová variant návrhu úhradové vyhlášky, která se zdá 

být ještě více nevýhodnou pro část ambulantních specialistů, a to např. kvůli zpřísnění 
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regulačních limitů na předepsané léky, kvůli diferencované hodnotě bodu a změnám 

v mechanismu v přepočtu PURO. 

Česká lékařské komora uplatní své nesouhlasné připomínky. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Krajské zdravotnictví 

   Dr. Kubek informoval, že na pozvání hejtmana Plzeňského kraje Rudolfa Špotáka (Piráti), 

který komisi předsedá, vystoupil 21.9.2023 jako host na zasedání Komise Rady Asociace krajů 

ČR pro zdravotnictví, kde prezentoval údaje o prohlubující se personální devastaci českého 

zdravotnictví. 

   Jak ČLK, tak Asociace krajů ČR mají zájem na vzájemné spolupráci.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Rezidenční místa pro rok 2024 

   Podle ustanovení § 21a odst. 4 písm. b) zákona č. 95/2004 Sb. ministerstvo zdravotnictví 

poskytuje dotaci na rezidenční místo na celé specializační vzdělávání rezidenta u vybraných 

oborů, přičemž tyto obory stanoví pro následující kalendářní rok po projednání s ČLK, ČSK, 

ČLnK a odbornými společnostmi s ohledem na nedostatek lékařů, zubních lékařů a farmaceutů 

s příslušnou specializovanou způsobilostí. 

   Mz navrhuje, aby tuto rozšířenou podporu pro obory:   

   všeobecné praktické lékařství, pediatrie, dětská a dorostová psychiatrie, dětská neurologie, 

urgentní medicína a oproti letošnímu roku navíc psychiatrie. 

Představenstvo souhlasí s návrhem ministerstva zdravotnictví. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Pracovní skupina ČLK pro digitalizaci zdravotnictví 

   Dr. Mečl prezentoval na odborné konferenci Zdravotnictví 2024 výsledky ankety ČLK a 

Aliance pro telemedicínu a digitalizaci zdravotnictví (ATDZ) „Připravenost ČR na digitalizaci 

zdravotnictví z pohledu lékařů“, následně byl 26. 9. 2023 o této anketě publikován článek v 

online magazínu Naše zdravotnictví. Šetření se účastnilo 2 964 respondentů. Členové 

představenstva se seznámili s výsledky šetření, kterého se účastnilo 2 964 respondentů.                                                                                                                                                  

   Podle informace zveřejněné Medical Tribune ze dne 2. 10. 2023 vázne příprava celého 

systému elektronického zdravotnictví v ČR. Mz se nepodařilo vybudovat včas centrální 

kmenové registry a evidenci identifikátorů zdravotníků a pacientů, a tak se účinnost 
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z původního 1. ledna 2024, přijme-li změnu o posunu termínu spuštění sněmovna, odsune na 

rok 2026.                      

   Na Mz byla k připravovanému Nařízení o Evropském prostoru pro zdravotnická 

dataEvropské směrnici o společné datovém prostoru ve zdravotnictví (EHDS) zřízena pracovní 

skupina, ve které ČLK zastupuje Dr. Mečl. První jednání skupiny proběhlo 20. 9. 2023, 

obsahem bylo seznámení s aktuálním stavem přípravy směrnice a další postup. Po schválení 

Evropským parlamentem, které se očekává na jaře 2024, budou jednotlivé členské státy EU 

požadavky směrnice přebírat do své národní legislativy. Nařízení o Evropském prostoru 

pro zdravotní data (EHDS) by mělo platit u nás někdy od roku 2029. To by pacientům mělo 

garantovat přístup k jejich zdravotním datům v elektronické podobě a k možnostem jejich 

sdílení.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 18  hlasujících: 

pro:     18 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

    Dr. Monhart opustil jednání v 13.30 hodin, přítomno je 17 členů představenstva. 

 

Zdravotnické registry a pacientský souhrn 

   Dr. Němeček prezentoval přehled dosavadního vývoje a upozornil, že elektronizace 

zdravotnictví nabírá zpoždění. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Zákon o elektronizaci zdravotnictví – novela 

   ČLK obdržela v rámci fakultativního připomínkové řízení návrh novely zákona č. 325/2021 

Sb., o elektronizaci zdravotnictví. Tento zákon definuje základní infrastrukturu elektronizace 

zdravotnictví, role a odpovědnost subjektů v systému elektronického zdravotnictví a základní 

pojmy, včetně standardů komunikace, pravidel sdílení a předávání zdravotnické dokumentace. 

Novela má za cíl zpřesnit základní principy, instituty a postupy v rámci elektronizace 

zdravotnictví. MUDr. Němeček informoval,  

ČLK k návrhu uplatnila pouze drobné připomínky. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Zákon o nemocenském pojištění – novela 

   Je připravována novela zákona č. 187/2006 Sb., o nemocenském pojištění. Dr. Lindovský  se 

účastnil za ČLK na MPSV vypořádání připomínek 11.10.2023 a představenstvo informoval 

písemně. 

   Na jednání Ing. Tomáš Machanec - ředitel odboru sociálního pojištění a Mgr. Kryštof Zrcek 

- ředitel sekce sociálního pojištění, prezentovali představu ministerstva o praktické realizaci 

předávání informace o rozhodnutí lékaře v oblasti dávek nemocenského pojištění. Novela 

zákona předpokládá plnou elektronizaci ošetřovného, dlouhodobého ošetřovného, peněžité 
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pomoci v mateřství, otcovské a vyrovnávacím příspěvku v těhotenství a mateřství. Navazuje na 

již zavedenou elektronickou komunikaci ve věci dočasné pracovní neschopnosti. MPSV má za 

to, že eNeschopenka funguje dobře. Argumentuje tím, že podle jejich informací ošetřující lékaři 

řeší neschopenky ve svých softwarech, případně mohou využít webový portál MPSV, kde lze 

eNeschopenku administrovat online i mimo užívaný lékařský SW. MPSV proto nepočítá s 

modernizací a zjednodušením současné eNeschopenky a ošetřujícím lékařům pouze rozšiřuje 

povinnost používat tento nedokonalý nástroj i pro další dávky nemocenského pojištění. Počítá 

se stejným modelem komunikace, který lékařům administrativní zátěž nesníží, personální a 

technologické náklady ponechává na zdravotnických zařízeních. Tak potřebný časový prostor, 

který by bylo třeba uvolnit a efektivněji využít pro poskytování lékařské péče pacientům 

snížením zbytečné byrokracie, novela tedy nenabízí. 

   ČLK by měla trvat na principiálně novém technickém řešení, které by využívalo fungující 

kanál elektronické komunikace mezi ošetřujícím lékařem a veřejnou správou (např. eRecept 

nebo NZIS). Nutné je současně výrazné zjednodušení celého procesu a snížení 

administrativních nároků na ošetřující lékaře, kteří provádí při administraci dávek 

nemocenského pojištění neexpertní činnost pro či dokonce za státní správu, zaměstnavatele či 

za osoby nárokující si dávky. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Národní strategie očkování proti nemoci Covid-19 a dalším respiračním infekcím 

   S žádostí o vydání „Národní strategie očkování proti nemoci Covid-19 a dalším respiračním 

infekcím“ se prezident ČLK obrátil na základě opakovaných požadavků ze strany lékařů na 

ministra Válka 16.5.2023. Tuto žádost poté urgoval 12.9.2023. 

  Dne 21.9.2023 ministr Válek prezidenta ČLK informoval, že dne 14.9.2023 bylo na stránkách 

Ministerstva zdravotnictví ČR konečně zveřejněno aktuální doporučení k očkování proti 

Covidu-19. 

  ČLK o doporučení Mz informovala své členy, a to společně s informací o Metodickém pokynu 

hlavní hygieničky k surveillance akutních respiračních infekcí. 

   Dr. Kubek 26.9.2023 ministrovi písemně poděkoval, zároveň však vyjádřil překvapení z toho, 

že Mz při propagaci očkování spolupracuje a hodlá i nadále spolupracovat s celou řadou 

subjektů s výjimkou České lékařské komory, která přitom očkování jednoznačně prosazovala a 

prosazuje, a to na rozdíl od některých subjektů, se kterými ministerstvo nyní v této věci 

spolupracuje.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informování zdravotníků o infekčním onemocnění pacienta 

  Sjezd ČLK přijal v listopadu 2022 usnesení, že ČLK považuje za vyloučené, aby lékař nebyl 

oprávněn být informován o tom, že pacient trpí závažnou přenosnou chorobou, zejména že je 

HIV pozitivní. Komora trvá na zachování velmi skromných práv zdravotníků stanovených v § 
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50 zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách, tedy i na právu zdravotníka být informován 

o tom, že pacient trpí přenosnou chorobou. 

   Dne 11.9.2023 proběhlo na Mz druhé jednání k problematice změny zákona o ochraně 

veřejného zdraví. Za ČLK se účastnila JUDr. Kunertová. ČLK trvá na zachování oznamovací 

povinnosti pacientů vůči lékařům o nosičství vybraných infekcí a prosazuje možnost testování 

pacienta na HIV bez souhlasu při poranění zdravotníka. Pacientské organizace převážně 

nesouhlasí s testováním bez souhlasu pacienta ani v tomto případě.  

   Zdá se, že Mz upouští od plánu na zrušení informační povinnosti nosičů infekčních 

onemocnění a jednání se posunulo ve smyslu novelizace ustanovení § 53 a § 54 zákona č. 

258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví. Ustanovení § 53 stanoví seznam povinností pacientů 

– nosičů vybraných infekcí – včetně povinné léčby a oznamovací povinnosti. Nově by se 

seznam nemocí měl přesunout do podzákonného předpisu, a to nařízení vlády nebo vyhlášky. 

Seznam nemocí není dosud vytvořen. ČLK trvá na tom, aby v něm HIV infekce byla obsažena, 

mohou v něm být obsaženy další nemoci jako např. MRSA, naopak se navrhuje vypuštění 

hepatitid B a C. Ustanovení § 54 předepisuje povinná hlášení na hygienu, která v praxi zřejmě 

ani neprobíhají, a jeho novelizace není významná. 

   Z aktuální informativní zprávy WHO týkající se HIV postoupené Státním zdravotním 

ústavem (SZÚ) vyplývá, že riziko přenosu HIV při nedetekovatelné virové zátěži je nulové při 

sexuálním styku, resp. minimální z matky na dítě, ale míra rizika přenosu při poranění jehlou 

zde není uvedena. Výslovně je uvedeno, že přenosnost viru HIV prostřednictvím sdílení 

injekčního náčiní pro užívání drog, pokud je virová zátěž osoby nedetekovatelná nebo 

potlačená, nebyla v rámci studie zkoumána. 

   V této souvislosti byla ČLK oslovena také Národní asociací pacientských organizací (NAPO), 

která protestuje proti zachování informační povinnosti a prosazuje právo být zapomenut v 

oblasti finančních služeb. V této souvislosti se Mz dne 9.10.2023 dohodlo s Českou asociací 

pojišťoven, že pojišťovny (nikoli zdravotní, jedná se především o životní pojištění) nebudou u 

onkologických pacientů, u nichž uplynul určitý počet let od ukončení léčby, přihlížet k 

předchozímu onemocnění. Dle sdělení NAPO má být právo být zapomenut v tomto smyslu 

rozšířeno i na jiné nemoci (Crohnova choroba, epilepsie, aj.), ale především informovalo, že se 

připravuje evropská směrnice o právu být zapomenut. ČLK situaci monitoruje, aby nedošlo k 

ohrožení práv zdravotníků příliš širokou aplikací práva být zapomenut. Ohledně jiných aspektů 

tohoto práva se ČLK vyjádří, až bude k dispozici oficiální návrh právního předpisu, tedy patrně 

po vydání avizované evropské směrnice. 

Představenstvo  

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Vyhláška o soudních znalcích 

   Osvědčení profesní komory jako podmínky pro získání odborné způsobilosti k výkonu 

znalecké činnosti 

   Dr. Mrozek informoval o přípisu JUDr. Policara, který obdržel. Jeho obsahem je sdělení, že 

Mz vyslovilo souhlasné stanovisko k tomu, aby pro získání odborné způsobilosti k výkonu 

znalecké činnosti v lékařských oborech bylo vyžadováno zvláštní osvědčení České lékařské 

komory zaměřené na splnění předpokladů pro výkon znalecké činnosti, přičemž tuto informaci 

zaslalo MZ ČR i Ministerstvu spravedlnosti ČR. 

Současně JUDr. Policar, vrchní ředitel pro legislativu a právo MZ ČR požádal o zveřejnění 

sdělení: "Je zcela nepravdivou informací, že jsem to byl já (JUDr. Policar), kdo v roce 2020 
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nesouhlasil s tím, že pro získání odborné způsobilosti k výkonu znalecké činnosti v lékařských 

oborech má být vyžadováno osvědčení České lékařské komory. Tehdy Ministerstvo 

zdravotnictví sdělilo Ministerstvu spravedlnosti stanovisko formulované věcně příslušným 

náměstkem ministra, kterým byl prof. MUDr. Alexi Šedo, DrSc., a který je podepsaný pod tímto 

stanoviskem.“  

   Dr. Kubek doplnil, že podle informací od ministra spravedlnosti JUDr. Blažka právě na 

základě negativního stanoviska Mz vydalo Ms vyhlášku, která právo potvrzovat odbornost 

žadatelů o funkci soudního znalce zdravotnickým komorám (ČLK, ČSK, ČLnK) odpírá a je tak 

v rozporu se samotným zákonem o soudních znalcích. JUDr. Policar tvrdí, že autorem 

negativního stanoviska Mz byl tehdejší náměstek Mz prof. MUDr. Aleksi Šedo. Na základě 

těchto informací prezident ČLK hovořil přímo s bývalým náměstkem prof. Šedo, který si na 

nic takového po letech již nepamatuje a nevidí problém v tom, aby komora tyto licence 

vydávala. 

  

 

4) Zahraniční činnost 

 

ZEVA – Dusseldorf  7.-9.9.2023 

   Dr. Kubek informoval o své účasti na 30. pravidelném každoročním setkání představitelů 

lékařských komor ze střední a východní Evropy (ZEVA), které se konalo ve dnech 7. až 9. září 

v německém Dusseldorfu na pozvání lékařské komory spolkové země Severní - Porýní – 

Westfálsko. Akce se bohužel tentokrát neúčastnili zástupci z Maďarska, Rumunska, Řecka, 

Černé Hory, ani z Bosny a Herzegoviny. 

   Na úvod konference prezentoval prezident Lékařské komory Severní – Porýní – Westfálsko 

a prezident odborové organizace německých lékařů Marburger Bund Dr. Rudolf Henke 

principy připravované reformy nemocniční péče, která spočívá v odbourávání vzájemné tržní 

konkurence, a naopak v posilování spolupráce a specializace mezi 350 nemocnicemi v této 

průmyslové spolkové zemi s 18 miliony obyvatel. Dalším pilířem reformy je zrušení systému 

DRG, který se ukázal pro financování zdravotní péče jako nevhodný, a jeh náhrada platbami za 

výkony. Zkušenosti z epidemie Covid-19 ukázaly, jak důležité je mít dostatečné rezervní 

lůžkové kapacity. 

   Vlastní jednání mělo tři základní témata s tím, že zástupci jednotlivých zemí odpovídali ve 

svých prezentací na předem stanovené shodné otázky tak, aby byly informace z jednotlivých 

států mezi sebou co nejsnáze porovnatelné. 

1. Studium medicíny, počty lékařských fakult a počty absolventů 

2. Alternativní medicína a pozice lékařských komor k ní 

3. Nové zdravotnické obory a posilování kompetencí nelékařů 

  Konference se účastnili taktéž lékaři z Ukrajiny, kteří prezentovali svůj záměr vytvořit na 

Ukrajině profesní lékařskou samosprávu. Pokroku v této věci brání výjimečný - válečný stav. 

Je zajímavé, že všichni lékaři na Ukrajině pracují jako zaměstnanci, když stát akredituje ke 

poskytování lékařské péče pouze velká zdravotnická zařízení typu nemocnic s poliklinikami.  

   Příští, v pořadí již 31. setkání ZEVA se uskuteční v září 2024 v Kosovu. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Světová lékařská asociace (WMA) – Kigali 2.-7.10.2023 

  Jednání cca 250 delegátů z celého světa, které se uskutečnilo prezenční formou, se za ČLK 

zúčastnil Dr. Kubek.  

   Po roce ve funkci prezidenta WMA nahradila Dr. Lujain Alqodmani z Kuwaitu. bývalého 

prezidenta Nigerijské lékařské asociace a prezidenta Lékařské asociace Commonwealthu Dr. 

Osahona Enabulele. 

    Nová prezidentka WMA se hodlá zaměřit zejména na zajištění rovnoprávnosti žen v přístupu 

ke zdravotní péči. Projevem ilustrující nerovnoprávné postavení žen v některých zemích je 

například skutečnost, že v nich pouhou jednu čtvrtinu očkovaných proti nemoci Covid-19 tvoří 

ženy. WMA pod jejím vedením bude dále bojovat proti ženské obřízce a proti nuceným 

sterilizacím. V některých zemích k těmto praktikám stále dochází.   

    Na období 2024/25 byl příštím prezidentem zvolen Dr. Ashok Philip, bývalý prezident 

Malajsijské lékařské asociace, který neměl protikandidáta. 

   V emergentním režimu aktuálních problémů byla schválena rezoluce: 

- Rezoluce odsuzující násilí, kterému jsou ze strany některých pacientů a jejich příbuzných 

vystaveni zdravotníci v Nepálu. WMA vyzývá tamní vládu, aby zajistila lepší ochranu 

zdravotnických zařízení a zdravotníků. V opačném případě hrozí zhoršení dostupnosti 

zdravotní péče pro obyvatele.  

  Z dalších schválených dokumentů: 

- Rezoluce odsuzující porušování lidských práv Ujgurů v Číně. Schválena po dvou letech 

diskusí a nejrůznějších obstrukcích ze strany Čínské lékařské asociace, kterou podporovali 

především zástupci z Bangladéše a Pákistánu, a příležitostně též z Brazílie, Srbska a několika 

afrických zemí, byla konečně přijata rezoluce odsuzující porušování základních lidských práv 

Ujgurů v Číně. Diskuse ukázaly, že vnímání lidských práv se v jednotlivých civilizačních 

okruzích značně liší, kdy jejich obhájci jsou státy Evropy, USA, Austrálie, ale také Japonsko 

nebo Izrael, zatím co některé chudší země pragmaticky upřednostňují naději na ekonomickou 

pomoc ze strany Číny. Svoji roli též hrají vzájemné vazby geopolitické. 

- Rezoluce odsuzující vývoj biologických zbraní. 

- Rezoluce  

- Výzva vládám celého světa, aby zajištění dostupnosti kvalitní a bezpečné zdravotní péče pro 

všechny své občany považovaly opravdu za prioritu 

- Pokračovaly práce na Deklarace k využívání digitálních technologií a umělé inteligence 

v medicíně. Měl by být kladen důraz na zajištění nezávislosti lékařů, na ochranu osobních údajů 

a na pokrytí finančních nákladů spojených se zaváděním nových technologií tak, aby na ně 

zdravotnictví nedoplácelo. Telemedicína nesmí být zástěrkou pro alibismus a zanedbání lege 

artis péče o pacienty. Osobní kontakt lékaře s pacientem je za standardních podmínek 

nenahraditelný. 

- Schválena novelizace Stanoviska WMA k elektronickým cigaretám a dalším systémům 

umožňujícím aplikaci nikotinu, které více zdůrazňuje jejich škodlivost a nebezpečnost.  

- Pokračují práce na aktualizaci „Helsinské deklarace“, která by měla být vyhlášena na 

slavnostním zasedání v říjnu 2024 v Helsinkách. Během následujících deseti měsíců proběhne 

kolo kontinentálních konferencí. Evropskou bude v lednu 2024 pořádat Vatikán. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 17  hlasujících: 

pro:     17 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Teroristické útoky v Izraeli 

Představenstvo ČLK odsuzuje teroristické útoky spáchané organizací Hamás a vyjadřuje 

podporu lékařům, zdravotníkům a všemu lidu Izraele. 

Hlasování – přítomno 17 hlasujících: 

pro:   17 

proti :   0 

zdržel :  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

5) VR ČLK 

 

   Dr. Mrozek informoval o zasedání Vědecké rady ČLK, které proběhlo dne 7.9. 2023.  

Zasedání se zúčastnili ředitel ÚZIS Prof. Ladislav Dušek, vedoucí analytického týmu DRG 

Restart RNDr. Tomáš Pavlík a ředitel odboru regulace cen a úhrad Mgr. Tomáš Troch.  

Hosté Vědeckou radu seznámili se stavem vývoje CZ-DRG, s analytickými vstupy CZ-DRG 

do úhrad, nákladovým hodnocením péče a zaváděním nových markerů a s novou metodikou 

přístupu ke schvalování a hodnocení center vysoce specializované  

péče.  
 

Na svém zasedání přijala Vědecká rada, jako reakci na změnu Nařízení vlády o prokazování 

znalosti českého jazyka pro účely získání povolení k trvalému pobytu, následující stanovisko: 

   Vědecká rada nesouhlasí se zrušením povinnosti absolvovat jazykovou zkoušku u lékařů, kteří 

žádají o trvalý pobyt v ČR se zdůvodněním, že za jazykovou zkoušku z českého jazyka lze 

považovat aprobační zkoušku. Aprobační zkouška slouží k ověření medicínských znalostí, a 

nikoliv k ověření znalostí českého jazyka.  

Představenstvo se ztotožňuje se stanoviskem VR ČLK. 

Hlasování – přítomno 17 hlasujících: 

pro:   17 

proti :   0 

zdržel :  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
 

 

Dr. Mrozek informoval, že příští zasedání Vědecké rady ČLK bude konat dne 19.10.2023 ve 

14:00 v Domě lékařů.  Pozvána byla a svoji účast potvrdila ředitelka Státního zdravotního 

ústavu MUDr. Barbora Macková, MHA. Členové představenstva jsou na zasedání VR srdečně 

zváni. 
 

Dr. Mrozek informoval, že ve spolupráci s Mgr. Valáškem bylo zprovozněno cloudové úložiště 

ve kterém budou mít členové oborových komisí k dispozici podklady k vypracování odborných 

posudků. Tímto by se mělo vypracování posudků Vědecké rady urychlit. 
 

Dr. Mrozek informoval představenstvo, že se dne 25.9.2023 zúčastnil zasedání Vědecké rady 

IPVZ a dne 26.9.2023 zasedání Vzdělávací rady Mz. Avizované zasedání Vědecké rady Mz, 

které se mělo konat dne 12.9.2023, bylo zrušeno.  
 

Dr. Mrozek informoval, že byl pozván k účasti v pořadu Otázky Václava Moravce dne 24. 9. 

2023. Pořadu se také zúčastnil ministr zdravotnictví Prof. Válek a členka zdravotního výboru 

MUDr. Štefanová.  Náměty tohoto diskuzního pořadu byly: nedostatek některých léků a jeho 

řešení, pracovní podmínky lékařů a jejich požadavky a epidemická situace u respiračních 

onemocnění.  
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Dr. Mrozek informoval, že byl pozván k aktivní účasti na konferenci ZDRAV-EDU, která se 

koná dne 23.-24.10.2023 v Brně a na XXXII. Setkání CLUBU JEP, které se koná dne 

17.10.2023 v Lékařském domě. 

 

   Dr.  Dostalíková a Dr. Henčlová opustily jednání v 14.30 hodin, přítomno je 15 členů 

představenstva. 

 

6) Licence 

 

   Dr.  Dvorník opustil jednání v 14.40 hodin, přítomno je 14 členů představenstva. 

 

7) Různé 

 

Stanovisko ve věci jednočlenných právnických osob – odškodnění úrazu či nemoci 

z povolání 

   Právní kancelář ČLK upozorňuje na nepříznivé Usnesení sp. zn. III. ÚS 747/20, kterým 

Ústavní soud ČR konstatoval, že v případech, kdy je právnická osoba, zpravidla společnost 

s ručením omezeným, tvořena jediným společníkem, nemůže mezi právnickou osobou a touto 

osobou vzniknout platný pracovní poměr.  Tato skutečnost má zásadní dopad zejména na 

případnou náhradu škody zaměstnance z titulu nemoci z povolání, případně odškodnění 

pracovního úrazu. Tato skutečnost se přímo promítá do regresního vztahu v rámci zákonného 

pojištění, které má zaměstnavatel v rámci své činnosti s konkrétní pojišťovnou uzavřeno. 

V těchto případech, tj. v důsledku absence platného pracovního poměru mezi zaměstnavatelem 

a zaměstnancem, nevzniká pojišťovně povinnost plnění za pojistitele (zaměstnavatele) a 

případný nárok zaměstnance je povinen plnil přímo zaměstnavatel. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 14 hlasujících: 

pro:   14 

proti :   0 

zdržel :  0     Návrh byl jednomyslně přijat 

 

Atestační komise 

   Mz žádá ČLK o aktualizaci seznamu členů atestačních komisí nominovaných za ČLK. 

 

Výše paušální náhrady pro prezidenta a viceprezidenta ČLK 

   Dr. Trnka navrhuje, aby představenstvo projednalo a předložilo delegátům Sjezdu návrh na 

úpravu paušálních náhrad pro prezidenta ČLK a viceprezidenta ČLK. 

 

 

Zasedání představenstva bylo ukončeno v 15:15 hodin. 

 

Příští zasedání představenstva se uskuteční v sobotu 18.11.2023 od 9:00 hodin v Mariánských 

Lázních.  

 

 

Zapsala: Hanka Matějková 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 


